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Iisalmen Elinkeinoryhmä 
Muistio 3.6.2024 klo 13.00 – 14.29, Iisalmen kaupungintalo 2.krs Aho 

Kalevi Hilli, Ylä-Savon Teollisuus ry, puheenjohtaja 
Jukka Ryhänen, Iisalmen kaupunki 
Kati Åhman, Iisalmen kaupunki 
Anne-Mari Heikkinen, MTK Iisalmi ry 
Mervi Vidgren, Savonia AMK,  
Jukka Hyvönen, Iisalmen yrittäjät ry 
Jarmo Ronkainen, Iisalmen kaupunki saapui n. 13.30 
Kari Puumalainen, Ylä-Savon Ammattiopisto  
Terho Savolainen, Iisalmen kaupunki, sihteeri 
Janne Raati, Iisalmen Yrittäjät ry 
Milja Bovellan, Iisalmen seudun yrittäjänaiset ry 
Heikki Vienola, Savon Ammattiopisto 
Saara Julkunen, Itä-Suomen yliopisto 
Siamäk Naghian, Genelec / Kauppakamari 

1. Kokouksen avaus  

• Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13.00 

• Todettiin läsnäolijat, poissa 5 edustajaa. Etäyhteyden päässä ei ollut 
osallistujia. 

2. Edellisen kokouksen muistio 

• Hyväksyttiin muistio 

3. Kaupungin tilannekatsaus ajankohtaisista asioista 

• Elinkeinojohtaja kertoi taloustilanteen olevan edelleen haastava, vaikka 
syksyä kohti odotetaankin jo parempia aikoja 

• Kaupungilla iso valmistelun alla oleva muutos on TE-uudistus 1.1.2025, 
jossa työllisyydenhoidon vastuu siirtyy kokonaisuudessaan valtiolta 
kunnille. Ylä-Savon viiden kunnan työllisyysalueen valmistelu etenee 
hyvin ja vuorovaikutusta tehdään aktiivisesti valmisteluryhmissä. Osa 
ryhmistä päättää toimintansa jo keväällä. 

• Kysely uudistettavista palveluista yrittäjille on avoinna osoitteessa  
https://link.webropolsurveys.com/S/680E0F9B6E860878  

• Myös oppilaitosyhteistyöhön avautuu uudistuksen myötä paljon uusia 
mahdollisuuksia, kun koulutuksia voidaan järjestää omana toimintana 

https://link.webropolsurveys.com/S/680E0F9B6E860878
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nykyistä joustavammin 

• Savonian Mervi Vidgrén nosti esille maahanmuuttajien roolin ja 
kotouttamisen, Simhe-malli on saamassa jatkoa ammattikorkeakoulujen 
puolella ja sitä kannattaa hyödyntää. Muutoinkin kv-opiskelijoiden 
parempaan työllistymiseen tulisi kiinnittää huomiota. 

4. Ryhmän jäsenten ajankohtaiset asiat ja terveiset kaupungille 

• Jukka Hyvönen kertoi yrittäjien terveisinä, että kysyntätilanne on 
edelleen hyvin haastava pk-yrityksissä. Onneksi isommat yritykset 
uskaltavat investoida, mikä tuo työllisyyttä ja elinvoimaa alueelle 

• Kalevi Hilli totesi myös teollisuuden puolelta alihankintaverkoston 
tilanteen olevan heikko, isot toimijat ovat tilauskannan pienentyessä 
ottaneet työkuormaa omaan taloon 

• Kari Puumalainen nosti esille luonnonvara-alan koulutuksen 
tulevaisuuden. Uusi rahoitusmalli ei huomioi koulutusalan korkeita 
kuluja, mikä voi pakottaa oppilaitokset vähentämään alan koulutusta. 
Asiaan kannattaa edelleen pyrkiä vaikuttamaan, että koulutusala 
saataisiin korkeampaan kustannuskoriin. 

• YSAOn strategia on myös uudistuskierroksella, painopisteenä tulee 
olemaan paremman palvelun tuottaminen yrityskentälle 

• Savonian Vidgrén kertoi, että 90% Savoniasta valmistuneista työllistyy 
vuoden sisällä mutta vain 60% jää Pohjois-Savoon. Alueen kannattaisi 
luoda opiskelijoiden suuntaan positiivisia lupauksia tulevaisuudesta ja 
tarjota aktiivisesti työ- ja harjoittelupaikkoja. Savonian 
strategiauudistuksessa kokonaisturvallisuuden käsite on nostettu 
tärkeäksi ja tähän kannattaa myös Ylä-Savossa etsiä tarttumapintoja 

• Kati Åhman nosti esille maa- ja metsätalousopetuksen tärkeyttä myös 
peruskoulun puolella. Tällä hetkellä osallistujia valinnaisaineeseen ei ole 
ollut tarpeeksi ja sitä ei ole tarjolla. Keskustelussa osallistujat nostivat 
esille, että uudistamalla sisältöä vihreän siirtymän ja biotalouden 
suuntaan tälle opetusaiheelle voisi saada lisää mielenkiintoa 

• MTK kertoi uudesta LUKEn selvityksestä, josta löytyy tietoja ruoka-alan 
työllistävyydestä eri maakunnissa. Siihen kannattaa tutustua. 

5. Teema: Yrittäjien ja kaupungin vuorovaikutus 

• Kuntabarometrin tulokset 

o Käytiin lyhyesti läpi Kuntabarometrin tulokset ja todettiin 
vastaajamäärän olleen kovin alhainen. Vastaukset ovat varmasti 
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todenmukaisia vastaajien osalta, mutta laajempia johtopäätöksiä 
niistä ei voi vetää pienen otoksen vuoksi 

o Asetettiin yhteiseksi tavoitteeksi 100 vastaajaa vuoden 2026 
barometrissa 

o Joillain osa-alueilla Iisalmi oli keskiarvoa parempi esim. viestinnässä, 
mutta kokonaisarvosana oli Pohjois-Savon 2. huonoin. Se on 
harmittavan huono tulos 

• Elinkeinoryhmän toiminta ja kehittämiskohteet 

o Todettiin, että ensimmäisen vuoden osalta aivan kaikki alussa 
esitetyt tavoitteet eivät ole toteutuneet. On kuitenkin muistettava 
ryhmän rooli, joka on enemmän vuorovaikutuksellinen ja 
informatiivinen kuin käytännön konkreettisia toimia toteuttava 

o Taustaorganisaatioissa on monia asioita saatu edistettyä, 
keskustelut on käynnistyneet ryhmässä ja jatkuneet eri puolilla kohti 
konkretiaa. Esimerkiksi työllisyysalueuudistuksessa ryhmän kanta oli 
yhteisen Ylä-Savon alueen puolella ja se toteutui 

o Näkyvyyttä ja viestintää ryhmän toiminnasta tulee jatkossa lisätä, 
tehdään kannanottoja ajankohtaisiin asioihin. Kaupunki toivoi 
ryhmän jäseniltä esityksiä ajankohtaisiksi aiheiksi 

o Kokonaisuudessa ryhmän tavoitteellisuutta on hyvä lisätä ja edistää 
yhteisiä asioita aktiivisesti 

6. Ylä-Savon kehittämissuunnitelma 

• Terho Savolainen esitteli kuntajohtajien viimeistelemän 
kehittämissuunnitelman. Todettiin se erinomaiseksi yhteistyön pohjaksi 
ja elinkeinoryhmän toiminnalla pyritään tukemaan suunnitelman 
toteutumista. Yhdessä tekemisen tahtotila on hyvä ja viestinnän 
kärjessä kannattaa nostaa esille asettautumisen helppous 

7. Muut asiat 

• Ei muita asioita 

8. Seuraava kokous 

• 2.9.2024 klo 13.00 

9. Kokouksen päätös 

• Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.29 
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